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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 7 
maj 2025 

Plats och tid  
Stadshuset, Kommunstyrelsesalen, klockan 10:30-14:50,  
ajournering klockan12:00-13:00. 

Paragrafer 

130-164 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande  

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande, §§ 131-164 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) 
Eva Christiernin (S) §§ 133-164 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP), §§ 131 -164 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S), jäv § 143 
Maria Rosander (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V), §§ 133-164 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Anna Johansson Dahl (V), §§ 130-132 
Ulrik Wärnsberg (S), § 130-132, 143 
David Ling (MP) § 130 
Klara Ellström (MP) § 130 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S), §§ 133-142, 144-164 
Karolin Lundström (V), §§ 133-164 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP), § 131-164 
Anna Johansson Dahl (V), §§ 133-164 
Klara Ellström (MP), §§ 131-164 
Mats Gyllander (M) 
Nora Karlsson (C) 
Eva Moberg (KD) 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Marta 
Tiberg kommunikationsdirektör, Lena Grapp stadsjurist, Sara-Carin Öhman 
enhetschef, Susanne Eriksson politisk stabschef och John Hammar 
kommunsekreterare. 
 
Föredragande 
§136 Helena Sköld-Lövgren upphandlingschef 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 130 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum onsdagen den 14 maj 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 131 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga ärendena Uppsägning av hyresavtal med Restaurang Skarholmen AB, 
i konkurs och Röstningsinstruktion Mälarens vattenvårdsförbund årsstämma 
2025 till föredragningslistan, 

2. att punkten Information från polisen läggs till föredragningslistan, 
3. att den muntliga föredragningen av uppföljningen Jämställdhet utgår,  
4. att lägga Initiativärende om att implementera kameraoffensiven från Maria 

Rosander med flera (SD) och Initiativärende om brottsförebyggande åtgärder 
från Ehsan Nasari (C) till föredragningslistan, samt 

5. att med ändringarna ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar att Initiativärende om att implementera kameraoffensiven 
från Maria Rosander med flera (SD) läggs till föredragningslistan. 

Ehsan Rosander (C) yrkar att Initiativärende om brottsförebyggande åtgärder från 
Ehsan Nasari (C) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Maria Rosanders (SD) och Ehsan 
Nasaris (C) yrkanden samt föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 132 

Uppföljningar enligt kommunstyrelsens 
uppföljningsplan 
HR-direktör Anna Bittner informerar kommunstyrelsen om aktuella HR-frågor i enlighet 
med kommunstyrelsens uppföljningsplan. 

Uppföljning jämställdhet rapporteras endast skriftligt då den muntliga föredragningen 
utgår. 

 

§ 133 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Bostadssatsningar på landsbygden 

Projektledare Clas Palm informerar kommunstyrelsen enligt uppdrag i programdirektiv 
för bostadssatsningar på landsbygden.  

Detaljplan för likriktare på Hamnplan 

Planarkitekt Klara Wahlstedt och projektledare Felicia Johnson informerar 
kommunstyrelsen om den kommande detaljplanen del av Hamnplan. 

 

  



Sida 7 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 134 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Uppsägning av hyresavtal med Restaurang Skarholmen AB, i konkurs 

Fastighetsdirektör Carl Ljunggren föredrar ärendet Uppsägning av hyresavtal med 
Restaurang Skarholmen AB, i konkurs. 

 

§ 135  

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden: 

Information om kommunens och polisens arbete kopplat till skjutningarna den 29 
april 2025 

Trygghet- och hållbarhetsdirektör Ida Bylund Lindman informerar kommunstyrelsen 
om kommunens arbete kring skjutningen den 29 april 2025. 

Lokalpolisområdeschef Åsa Larsson och kommunpolis Lisa Sannevik informerar om 
polismyndighetens arbete kring samma händelse. 

Information från utbildningsförvaltningen 

Chef kommunal grundskola Erik Ojala informerar kommunstyrelsen om händelser 
inom en av utbildningsförvaltningens verksamheter som uppdagades den 29 april 
2025. 

Vidare informeras det om vidtagna åtgärder från kommunledningskontoret och 
utbildningsförvaltningen samt att utbildningsnämnden informeras på kommande 
sammanträde. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 136  

Delegation att ingå förlikning 
KSN-2025-01373 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att komplettera ärendet med förväntade ekonomiska konsekvenser, 
2. att delegera till upphandlingschef att ingå förlikningsavtal med Ramudden AB 

samt, 
3. att medge att upphandlinschef Helena Sköld Lövgren undertecknar 

förlikningsavtalet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har genomfört en revision av ramavtalet Avstängningsmaterial och 
trafikanordningstjänster. Under revisionen upptäcktes att för höga priser tagits ut.  

Kommunen har en dialog med leverantören om återbetalning. Parterna är överens om 
att inleda förlikningsdiskussioner  

I detta ärende förestås därför att kommunstyrelsen beviljar en tillfällig delegation till 
upphandlingschef att ingå förlikningsavtal med leverantören. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 maj 2025 

Yrkanden 

Jonas Petersson (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar  
att komplettera ärendet med förväntade ekonomiska konsekvenser. 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till Jonas Petersson (C) med fleras yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Jonas Petersson (C) med fleras 
yrkande. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 137  

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av kommunens förebyggande arbete mot 
välfärdsbrott 
KSN-2025-00515 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en rapport över en genomförd granskning av 
kommunens förebyggande arbete mot välfärdsbrott, se bilaga 2. 

Syftet har varit att bedöma om kommunstyrelsen, nämnderna och de kommunala 
bolagen har säkerställt en ändamålsenlig styrning och samverkan avseende det 
förebyggande arbetet mot välfärdsbrott. Bedömningen har i huvudsak gjorts utifrån 
arbetet med framtagen handlingsplan mot välfärdsbrott  
(KSN-2023-01293). 

I sin granskningsrapport understryker kommunrevisionen att granskningen främst 
avser kommunstyrelsen, utifrån sin roll som ansvarig för handlingsplanen mot 
välfärdsbrott. Utöver kommunstyrelsen har granskningen även omfattat plan- och 
byggnadsnämnden, arbetsmarknadsnämnd, utbildningsnämnd, miljö- och 
hälsoskyddsnämnd, överförmyndarnämnd, Uppsala Parkering AB, Uppsalahem AB 
samt Destination Uppsala AB. 

Yttrandet i bilaga 1 fokuserar på kommunstyrelsens roll så som definierad ovan. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 111 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 mars 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över kommunrevisionens granskning av kommunens 

förebyggande arbete mot välfärdsbrott 
• Bilaga 2, Kommunrevisionens missiv 
• Bilaga 3, Rapport Granskning av kommunens förebyggande arbete mot 

välfärdsbrott 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Ett grundläggande problem med handlingsplanen mot välfärdsbrott är att den nästan 
uteslutande riktar sig mot externa aktörer. Kommunen behöver bli bättre på att 
identifiera och förebygga välfärdsbrott inom kommunens egen verksamhet. Vi måste 
säkerställa att inte medarbetare är kriminella som infiltrerar kommunens egen 
verksamhet i syfte att utnyttja systemet, erbjuda service för externa gäng eller utnyttjar 
välfärdssystemet på andra sätt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 138  

Yttrande över betänkandet Mot en effektiv 
elektrifiering av transportsystemet 
KSN-2025-00684 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Landsbygds- och infrastrukturdepartementet i enlighet 
med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har översänt en remiss av betänkandet 
Mot en effektiv elektrifiering av transportsystemet där Uppsala kommun inbjuds att ge 
synpunkter på två kapitel: Utökade möjligheter för kommuner att göra undantag för 
elektrifierade transporter och En effektivare anslutningsprocess.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 112 
• Tjänsteskrivelse daterad 2025-03-19 
• Bilaga 1, Yttrande över betänkandet Mot en effektiv elektrifiering av 

transportsystemet 
• Bilaga 2, SOU 2024:97 Betänkande Mot en effektiv elektrifiering av 

transportsystemet 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 139  

Yttrande över promemorian 
Kontantutredningen FI2024/02595 
KSN-2025-00683 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Finansdepartementet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har givits möjlighet att yttra sig över promemorian 
Kontantutredningen FI2024/02595. Utredning föreslår åtgärder för att säkra 
kontanternas fortsatta funktion som betalmedel i Sverige. Kommunen ställer sig 
bakom utredningen och utredningens förslag. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 113 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 mars 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över promemorian Kontantutredningen FI2024/02595 
• Bilaga 2, PM Kontantutredningen Fi2024/00068 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 140  

Inrättande av tematiska KSAU- tillfällen för 
arbetsgivar-, fastighet- och 
upphandlingsfrågor 
KSN-2025-00963 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inrätta särskilt avsatta KSAU mötestillfällen för arbetsgivar- (KSAUa), 
fastighets- (KSAUf) samt upphandlingsfrågor (KSAUu) 

2. att en årsplan för respektive tema KSAU sätts inför varje nytt år, samt 
3. att med detta beslut anse att uppdraget om att utreda formerna för 

kommunstyrelsens ansvar som anställningsmyndighet är hanterad. 

Sammanfattning 

Flera initiativ har tagits för att möta upp önskemål om att inrätta särskilda utskott eller 
dylikt under kommunstyrelsen för att sätta ökat politiskt fokus på arbetsgivar-, 
fastighets- och upphandlingsfrågor. Bland annat beslutade kommunstyrelsen den 11 
september 2024 §240 om ökad insyn i upphandlingar inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde genom fördjupad information samt uppföljning. Beslutet innebär att 
KSAU ska avsätta tid för upphandling två gånger per år. 

Kommunstyrelsen beslutade den 11 december 2024 § 384 att utreda hur formerna 
kopplat till kommunstyrelsens ansvar som anställningsmyndighet ska utvecklas. 
Föreliggande ärende avser möta upp utredningsbeslutets ambition och därmed 
föreslås beslutet från december anses hanterat.  

Sedan tidigare finns även ett uttalat önskemål om att avsätta särskilt tid på KSAU några 
gånger per år för fastighetsfrågor.  

Med föreliggande ärende avses att samla och formalisera tidigare initiativ och beslut 
för ökad insyn genom att inrätta KSAU tematiska möten i enlighet denna föreslagna 
form. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 114 
• Kommunstyrelsens ordförandes förslag daterat den 19 mars 2025 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
att det inrättas ett personalutskott. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att samtliga partier i kommunstyrelsen har rätt att deltaga med åtminstone en 
representant. 

Ehsan Nasari (C) yrkar 
att inrätta ett tematiskt IT och digitalisering utskott. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag till samtliga 
ändrings- och tilläggsyrkanden. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersams (KD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (KD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Enligt kommunallagen § 34 6 kap. är intentionen att rätten att delegera inte får utnyttjas 
på ett sätt som kan rubba nämndernas övergripande ansvar för verksamheten. Insyn i 
kommunstyrelsens ansvarsfrågor måste erbjudas samtliga partier på lika villkor, annars 
undermineras kommunstyrelsens förutsättningar som anställningsmyndighet. Så länge 
som samtliga partier inte är representerade i KSAU innebär förslaget att möjligheten för 
enskilda partier att fullfölja sitt ansvar i kommunstyrelsen begränsas. Kommunstyrelsen 
är anställningsmyndighet och som redogörs i föredragningen kräver detta fördjupad 
insyn och kunskap. Om samtliga partier i kommunstyrelsen inte får ta del av denna 
fördjupade insyn begränsas möjligheten att kunna ta ansvar för arbetsgivarfrågorna.   

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet ser mycket positivt på att Uppsala kommun nu inför tematiska tillfällen i 
kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU) för att fördjupa sig i arbetsgivar-, fastighets- och 
upphandlingsfrågor. Dessa områden utgör en betydande del av kommunens budget och 
påverkar stora delar av verksamheten. Det är därför avgörande att politiken ges 
möjlighet att sätta sig in i dessa komplexa frågor på ett strukturerat och långsiktigt sätt, 
för att kunna fatta välgrundade beslut som gynnar både organisationen och invånarna. 
Samtidigt beklagar vi att kommunstyrelsen inte valde att införa motsvarande tematiska 
tillfällen för IT- och digitaliseringsfrågor. Med en stor och komplex kommunförvaltning är 
behovet av effektivisering genom digitala lösningar större än någonsin. Genom att satsa 
på smartare systemval, införande av moderna IT-lösningar och användning av AI för 
snabbare ärendehantering kan kommunen bli mer dynamisk, kostnadseffektiv och 
serviceinriktad. En tydligare politisk förankring i dessa frågor är nödvändig för att möta 
framtidens krav och frigöra resurser till kärnverksamhet. Vi reserverar oss därför mot 
kommunstyrelsens beslut till förmån för vårt yrkande om att införa tematiska tillfällen för 
digitaliseringsfrågor. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Förslaget är ett steg i rätt riktning. Kristdemokraterna har motionerat för inrättande av 
personalutskott i kommunstyrelsen och verkat för att det även ska finnas ett 
upphandlingsutskott i likhet med övriga nämnder. Kommunstyrelsen är 
arbetsgivarorgan för 20.000 anställda medarbetare, och hanterar upphandlingar i 
miljardklassen. Att det ska finnas utskott för gemensam service och mark- och 
exploatering, men inte för dessa viktiga frågor är ingen självklarhet, och vi skulle velat se 
över detta. Att personalfrågorna försummats illustreras av händelserna inom 
äldreomsorgen, och bara på dagens möte kan man under delegationsbeslut se att det 
fattas massa beslut i personalfrågor utan att kommunstyrelsens ledamöter har någon 
kunskap om vad dessa innebär. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är bra att KS-AU inför tematillfällen under ett arbetsår så att de viktigaste 
uppgifterna som KS-AU har får löpande genomgångar. Inte minst är det viktigt att KS-AU 
tar ett större tematiskt ansvar för arbetsgivarfrågor och IT-frågor än hittills. Höga 
sjukskrivningstal, hög personalomsättning och i delar av verksamheten hög 
chefsomsättning behöver bättre motverkas av kommunens högsta ledning. Och 
kommunens IT resurser måste bättre och snabbare prioriteras till projekt som ger bäst 
effekt för att stärka ekonomin och uppnå önskade kvalitetsförbättringar. KS-AU måste 
spela en viktig roll i detta prioriteringsarbete mellan förvaltningar och bolag. Genom att 
schemalägga dessa viktiga teman att följa upp kan politiken bättre förbereda sig inför 
dessa möten och konstruktivt framföra förbättringsbehov samt fatta viktiga 
prioriteringsbeslut. 

  



Sida 18 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 141  

Avsiktsförklaring mellan Upplands flygflottilj 
F16 och Uppsala kommun 
KSN-2025-01240 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna förslag till avsiktsförklaring i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun och Upplands flygflottilj F16 har enats om att ta fram en 
avsiktsförklaring för att skapa en grund för en god samverkan mellan parterna. I 
avsiktsförklaringen tydliggörs parternas gemensamma intressen och principer för 
samverkan. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 123 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 april 2025 
• Bilaga 1, förslag till avsiktsförklaring 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
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Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Flygflottilj F16 är en mycket viktig del av svenskt försvar. Det är positivt att den förstärks 
och att kommunen stärker sitt samarbete med Försvarsmakten så att landets 
försvarsintressen bättre kan säkerställas parallellt med att kommunens utveckling 
fungerar bra.  
Det är glädjande att konstatera att inte Ärna till delar utvecklades till en civil flygplats. I 
ljuset av flottiljens utveckling hade det blivit en sorglig och dyr historia för kommunen nu 
när Försvarsmakten behöver området helt inriktat på försvarsverksamheter.  
Jag utgår ifrån att denna överenskommelse innebär att Försvarsmakten nu blir vänligare 
inställda till ansvarstagande för tidigare miljöförstörelse samt höjder på kommunens 
byggprojekt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 142  

Val av representant och röstningsinstruktion 
till årsmöte i Sambruk 2025 
KSN-2025-00798 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse CIO (Chief Information Officer) till Uppsala kommuns representant på 
årsmötet i Sambruk den 8 maj 2025, samt 

2. att instruera CIO (Chief Information Officer) att rösta i enlighet med 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar i årsmöteshandlingar. 

Sammanfattning 

Den 8 maj 2025 arrangerar Sambruk sitt årsmöte för 2025. Årsmötet inleds med ett 
digitalt seminarium kring välfärdsbrottslighet följt av sedvanlig föreningsstämma. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 124 
• Tjänsteskrivelse daterad den 24 mars 2025 
• Bilaga 1, Kallelse till årsstämma i Sambruk den 8 maj 2025 
• Bilaga 2, Årsmöteshandlingar 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Protokoll 2025-05-07 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 143  

Tillstånd för drift av spårväg - det så kallade 
spårinnehavet 
KSN-2018-2976 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna att Region Uppsala innehar ansvaret som spårinnehavare av 
spårvägsanläggningen i Uppsala.  

Deltar inte i beslutet 

Mattias Kristensson (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning och beslut. 

Sammanfattning 

Region Uppsala föreslås att ansvara för dels erhållande, dels vidmakthållande av 
tillstånd för drift av spårvägsanläggningarna, med motiveringen att regionen som 
ansvarig för drift och underhåll av spårvägssystemet är den part som har störst 
rådighet över systemet i driftsfasen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 125 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 april 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Maria Rosander (SD) 
yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 
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Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi vill inte att det ska byggas någon spårväg i Uppsala. Vi behöver prioritera kommunens 
kärnverksamhet, och det är helt ohållbart att fortsätta med utbyggnaden av 
kapacitetsstark kollektivtrafik / spårväg så länge det finns ett starkt motstånd hos 
befolkningen och en väldigt knapp politisk majoritet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är emot spårvägsplanerna och överexploateringen av de sydöstra 
delarna av staden. En större del av samhällsutbyggnaden bör flyttas till de prioriterade 
tätorterna och till landsbygden. Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. 
BRT är både billigare och ett mer anpassningsbart system utefter den faktiska 
efterfrågan på kollektivtrafik som kommer behövas i staden. En efterfrågan som är 
väldigt oklar på grund av osäkerheten i befolkningsprognoser och andra 
samhällstrender. Kommunen befinner sig i en ekonomisk lågkonjunktur med svag 
byggmarknad och stigande priser. Vi ser med oro på de risker som styrets framtunga 
investeringar i sydöstra Uppsala innebär i de fall delmoment försenas eller hamnar i 
obalans med övriga infrastrukturella förutsättningar och behov. Med vår politik blir 
exploateringen av sydöstra Uppsala betydligt mindre och linjedragningen av 
kapacitetsstark kollektivtrafik begränsad till där den behövs som mest. Vi vill bygga ut 
Uppsala varsamt, inte bygga nya miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som 
strävar efter att försämra framkomligheten för biltrafiken, räddningstjänst och 
transporter. Vi behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på 
lika villkor, spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och 
framkomlighet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
När Uppsala växer måste kollektivtrafiken utvecklas för att förbättra framkomligheten 
och främja hållbara transporter. Centerpartiet anser dock att spårväg är en dyr och 
oflexibel lösning. Vi förespråkar istället skalbara alternativ som elbussar i egna körfält – 
så kallad Bus Rapid Transit (BRT) – som kan möta framtidens behov. 
Vi motsätter oss särskilt tvärlänken från Gottsunda till nya Södra station, inklusive 
Ultunabron. De föreslagna investeringarna är oproportionerliga i förhållande till det 
förväntade behovet och riskerar att skada viktiga naturvärden och dricksvattentäkter. Vi 
ser hellre en stärkt kollektivtrafik i hela kommunen, särskilt mot Gränby i norr och 
Stenhagen i väster. 



Sida 23 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Frågan om vem som ska äga spåren – regionen eller kommunen – är därför underordnad 
för oss då vi förespråkar en annan lösning. Det viktiga är att region och kommun 
samarbetar nära. Vi reserverade oss mot beslutet eftersom vi förespråkar ett annat 
teknikval än spårväg. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna anser att spårvägsprojektet omgående ska avslutas 
och ersättas med ett enklare BRT system. Det är socialt-, ekologiskt och ekonomiskt 
ohållbart att fortsätta detta projekt som kommer att dränera både Uppsala kommun och 
Region Uppsala på ekonomiska medel som behövs inom dessa verksamheters 
kärnuppdrag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

 § 144 

Handlingsplan 2025-2028 för 
Landsbygdsprogram för Uppsala kommun 
KSN-2023-00494 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera förslag till handlingsplan enligt Ulrik Wärnsbergs (S) yrkanden, 
samt  

2. att med ändringarna ovan anta handlingsplan 2025 till 2028 för 
Landsbygdsprogram för Uppsala kommun i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2024 § 39 att uppdra till 
kommunstyrelsen att revidera Landsbygdsprogram 2017–2023 och Handlingsplan för 
landsbygdsprogram 2022–2023 med särskilt fokus på utvecklingsområdena, och med 
ambitionen att förbättra samarbetet med regionen.  

Ett program och handlingsplan har tagits fram i samarbete mellan 
stadsbyggnadsförvaltningen och förvaltningar och bolag i kommunkoncernen. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 maj 2024 att remittera förslaget till alla nämnder 
och bolag samt till 46 externa aktörer bestående av föreningar, myndigheter och andra 
berörda. Allmänheten har också haft möjlighet att inkomma med synpunkter. 

Landsbygdsprogrammet har beretts i ett separat ärende för beslut i 
kommunfullmäktige.  

Ärendet bordlades vid kommunstyrelsens sammanträde den 8 april. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 90 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 december 2024 
• Bilaga 1, Handlingsplan 2025 till 2028 för Landsbygdsprogram för Uppsala 

kommun 
• Bilaga 2, Redogörelse över inkomna remissyttranden 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand 
att återremittera handlingsplanen för att tillföra mätbara åtgärder och indikatorer om 
bland annat insatser för utökade dialoger, tillgänglighet för personer med 
funktionsnedsättning, pendlarparkeringar, jordbruket, företag som stärker service, 
krisberedskap, lokal livsmedelsproduktion, brukning av mark samt naturbruksprogram 
på kommunens gymnasium. 

Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand 
att åtgärderna konkretiseras och blir mer mätbara 
att lägga till en åtgärd som kopplar mot delmålet om robust infrastruktur, som innebär 
prioriteringar för utbyggnad och styrning med företräde för samhällsviktiga 
verksamheter (utvecklingsområde 3), 
att lägga till en åtgärd om att samordna myndighetskontakter inom kommunen för att 
förenkla för företag som främjar service på landsbygden (utvecklingsområde 3), 
att lägga till en åtgärd för att bättre nyttja och förstärka landsbygdens roll i 
krisberedskapen (utvecklingsområde 3) 
att komplettera delmål och åtgärder med tydliga målsättningar för att säkerställa goda 
förutsättningar för landsbygdsföretagens vägtransporter i hela kommunen, så att en 
ökad produktion och leverans av livsmedel, energi och material kan ske 
(utvecklingsområde 4), 
att lägga till en åtgärd för att följa upp antalet ansökningar om förhandsbesked i syfte att 
stimulera exempelvis generationsboenden (utvecklingsområde 4) 
att inte fokusera på ekologisk produktion utan i stället ändra till att skapa så bra 
förutsättningar som möjligt, oavsett produktionsinriktning, för att nå en ökad lokal 
produktion (utvecklingsområde 5), 
att under utvecklingsområde 5 ” Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” omformulera ”Ökat fokus på lokal och ekologisk 
livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och självförsörjning” till ”Ökat 
fokus på lokal livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och 
självförsörjning”, 
att mäta andelen lokalproducerade livsmedel (utvecklingsområde 5). 

Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand 
att handlingsplanen återremitteras i syfte att konkreta och mätbara indikatorer tas fram 
som visar hur Uppsalas landsbygd utvecklas. 
att sådana indikatorer ska spegla hur lantbruksnäringen i Uppsala utvecklas, 
exempelvis: 
- andel åkermark i kommunen 
- andel betesmark 
- andel lokalt kött i kommunens upphandlingar 
- andel lokala grönsaker 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

- andel jordbruksföretag i kommunen (enligt SNI-koder) 
- andel gymnasieelever som väljer naturbruksprogrammet 
- antal primärproducenter som samarbetar med företag i green innovation park 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand 
att åtgärderna i handlingsplanen skrivs om så att de innehåller mätbara målsättningar 
eller konkreta satsningar som faktiskt kan leda till verklig förändring för en livskraftigare 
landsbygd. 
att under Utvecklingsområde 1 på sid 3 lägga till ordet ”underlätta” i den andra 
meningen, så att meningen lyder enlig följande: ” Kommunen ska stötta, uppmuntra och 
underlätta för engagerade föreningar, lokala företag och individer i alla åldrar som är 
drivande inom lokal utveckling.” 
att lägga till en åtgärd om att bygderådens förutsättningar förstärks genom att 
kommunen i samverkan med bygderåden tar fram lokala utvecklingsplaner enligt den 
modell som Falu kommun tillämpar. Till följd av detta lägga till en indikator om antalet 
framtagna lokala utvecklingsplaner. (Utvecklingsområde 1) 
att under utvecklingsområde 1 lägga till indikatorer om antal genomförda dialoger, 
antal aktiva bygderåd, antal medlemmar i bygderåden, antal aktiviteter i bygderåden 
och ekonomiskt stöd till bygderåd/lokala föreningar i landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 1 lägga till en åtgärd om att kommunen genomför en 
tillgänglighetsanalys som omfattar insatser för äldre och personer med 
funktionsnedsättning i landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 2 lägga till en åtgärd om att öka antalet kulturaktiviteter i 
landsbygdsområden och till följd av detta lägga till en indikator om antalet 
kulturaktiviteter i landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 3 ändra första åtgärden enligt följande: ” Verka för att 
servicepunkterna bibehåller relevans och är tillgängliga för alla kommuninvånare och se 
till att tillskapa minst tre nya servicepunkter.” 
att under utvecklingsområde 3 lägga till indikatorer om handläggningstider för 
tillståndsprocesser i landsbygdsområden, antal servicekategorier i tätorterna och 
befolkningens tillgång till bredband om minst 1 Gbit/s i hemmet och på arbetet 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att det ska finnas minst 15 av 17 
servicekategorier i samtliga tätorter i kommunen i slutet av 2028. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att införa en förenklingsstrategi 
för regelverk och tillståndsprocesser som berör landsbygdsföretag, för att minska 
byråkratin och korta handläggningstider. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att kommunen ska ta fram en 
strategi för räddningstjänst och krisberedskap på landsbygden, i samverkan med polis 
och räddningstjänst, för att säkerställa en likvärdig trygghet i hela kommunen. 
att utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att kommunen ser över möjligheten att 
införa en kontaktperson eller näringslivslots för att hjälpa landsbygdsföretagare med 
myndighetskontakter och etableringsprocesser. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd där barnperspektivet stärks genom 
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Utdragsbestyrkande 
 

att kommunen genomför barnkonsekvensanalyser vid beslut som påverkar skolor, 
fritidsaktiviteter och service för barn och unga på landsbygden. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att 98,5 procent i Uppsala 
kommun ska ha tillgång till bredband om minst 1 Gbit/s i hemmet och på arbetet. 
att under utvecklingsområde 4 omformulera åtgärden om pendlarparkeringar så att 
kommunen genomför satsningar på att utöka antalet och spridningen av 
pendlarparkeringar. 
att under utvecklingsområde 4 lägga till en åtgärd om att minst 10% av 
parkeringsplatserna på pendlarparkeringarna ska ha laddplatser. 
att under utvecklingsområdet 4 lägga till en åtgärd om det ska tas fram en åtgärdsplan 
för att snabba på ärendehantering och kortare beslutstider inom landsbygdsfrågor, 
särskilt för bygglov och näringslivsrelaterade tillstånd. Till följd av detta lägga till 
indikatorer om relevanta beslutstider. 
att under utvecklingsområde 4 lägga till indikatorer om tätheten av kollektivtrafiksturer 
på kollektivtrafikssträckningarna i landsbygdsområden och antalet bygglov i 
landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att kommunen ska stärka stödet 
för lokal livsmedelsproduktion och korta distributionskedjor, inklusive insatser för att öka 
användningen av lokala råvaror i offentliga verksamheter. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att integrera jordbrukets roll som 
en nyckelsektor för livsmedelsberedskap och resiliens i kristider i kommunens planering 
och strategier. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att kommunen utarbetar en 
samordnad strategi för vattenförsörjning och klimatanpassning för landsbygdens 
jordbruk och företag. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att kommunen verkar för att 
stärka förutsättningarna för Uppsala yrkesgymnasium Jällas naturbruksprogram så att 
den utgör en förebild i länet inom sitt område.  
att under utvecklingsområde 5 lägga till följande indikatorer: andel av brukningsbar 
mark som brukas, antal elever på naturbruksprogrammen på gymnasium i kommunen 
och andel lokala råvaror i kommunal verksamhet. 

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar: 
att under Utvecklingsområde 1 på sid 3 lägga till ordet ”underlätta” i den andra 
meningen, så att meningen lyder enlig följande: 
” Kommunen ska stötta, uppmuntra och underlätta för engagerade föreningar, lokala 
företag och individer i alla åldrar som är drivande inom lokal utveckling.” 
att justera åtgärd 1 under utvecklingsområde 2 till:  
”Öka kommunens kunskap om landsbygdsinvånarnas efterfrågan på platser för och 
utbud av kultur-, idrotts- och fritidsaktiviteter, som underlag för utveckling.” 
samt ändra i befintlig indikator nr 3, så att den lyder så här: 
”Mängd och geografisk spridning av kommunalt finansierat kulturutbud samt idrotts- 
och fritidsaktiviteter i kommunens landsbygder.” 
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att lägga till en kompletterande text på sidan 9, näst sista meningen:  
”Det behöver finnas en fungerande infrastruktur för landsbygdsföretagens transporter 
inom kommunen” 
att omformulera åtgärd 5 till: ” 
Tillsammans med relevanta aktörer ta fram en inriktning för kommunens arbete med 
livsmedelsförsörjning, för att utveckla ett robust lokalt och cirkulärt livsmedels- och 
ekosystem” samt utreda möjligheten att tillsätta tjänster för att samordna arbetet.” 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en ny åtgärd: 
”Främja samverkan med markägare och intresseorganisationer omkring 
vattenförsörjning och klimatanpassning tillsammans med landsbygdens jordbruk och 
företag” 

Maria Rosander (SD) yrkar i första hand bifall till Therez Almerfors (M) med fleras 
återremissyrkande. 

Maria Rosander (SD) yrkar i andra hand 
att utvecklingsområde fyra ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” ska ersättas av 
två nya utvecklingsområden, nämligen: ”Ett proportionerligt större landsbygdsfokus 
inom kommunens samhällsplanering” samt ”Ökad framkomlighet för en fordonsvänlig 
och tillgänglig landsbygd”. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) andrahandsyrkanden mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Jonas Segersams (KD) andrahandsyrkanden mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ehsan Nasaris (C) andrahandsyrkanden mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) andrahandsyrkanden mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Ulrik Wärnsbergs (S) andrahandsyrkanden mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller yrkandena. 

Ordföraranden finner slutligen att kommunstyrelsens bifaller föreliggande förslag. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala är Sveriges största landsbygdskommun – både till ytan och till det faktum att en 
betydande del av befolkningen bor och verkar utanför tätorten. Det är därför av största 
vikt att kommunen värnar landsbygdens särskilda förutsättningar och 
utvecklingspotential. För att möta framtidens utmaningar och möjligheter måste 
politiken för landsbygden bli mer konkret, målstyrd och anpassad efter verkligheten på 
plats. 
De förslag vi lade fram syftade till just detta: att skapa bättre förutsättningar för 
företagande, service, infrastruktur, livsmedelsproduktion och krisberedskap i hela 
kommunen. Genom att exempelvis konkretisera åtgärder, föreslå prioriteringar för 
robust infrastruktur, förbättra samordningen inom kommunen samt följa upp viktiga 
nyckeltal som förhandsbesked och lokal livsmedelsproduktion, skulle vi ta viktiga steg 
mot en mer levande, trygg och självförsörjande landsbygd. 
Att dessa förslag avslogs innebär att kommunen går miste om möjligheten att på allvar 
stärka landsbygdens roll i kommunens övergripande utveckling. Det är ett steg i fel 
riktning för en kommun som borde vara ledande i att visa hur landsbygden kan vara en 
resurs – inte ett hinder – i samhällsbyggandet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Programmet och handlingsplanen har ett alldeles för stort fokus på klimatradikala 
åtgärder som riskerar att avsevärt försämra förutsättningarna på landsbygden genom 
onödiga fördyringar och minskad konkurrenskraft på marknaden. Det saknas även ett 
tillräckligt fokus på att främja privatbilismen och kollektivtrafikens behov av 
tillgänglighet och mobilitet, trafikens framkomlighet måste prioriteras. Bilen är en 
nödvändighet för boende på landsbygden, och för att vi ska få ett ökat boende på 
landsbygden måste framkomlighet för bil och prioriterade pendlarparkeringar finnas 
med i kommunens planering. Avslutningsvis menar vi att det bör tydliggöras att en 
proportionerligt större del av kommunens samhällsplanering och bostadsutbyggnad bör 
ske på landsbygden och i de prioriterade tätorterna, istället för i Uppsala stad. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet arbetar för att hela Uppsala – både stad och landsbygd – ska vara 
attraktivt och levande. Vårt fokus är att stärka servicen på landsbygden och skapa 
förutsättningar för hållbara livsmiljöer och företagande. Vi är därför glada att styret 
tillmötesgått fem av våra förslag som tillägg till den befintliga handlingsplanen för 
landsbygdsprogrammet. Landsbygdens livskraft kommer att stärkas genom att 
kommunen underlättar för lokala aktörer, breddar kultur- och fritidsutbudet samt bidrar 
till att utveckla ett robust och cirkulärt livsmedelssystem. Samtidigt tar vi ansvar för att 
infrastrukturen för transporter förbättras och att ett proaktivt klimatarbete inleds för att 
framtidssäkra jordbruk, företag och vattentillgång. 
Handlingsplanen saknar trots detta fortfarande flera avgörande insatser för att skapa en 
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verkligt livskraftig landsbygd. Det behövs mätbara målsättningar och konkreta 
satsningar, liksom en förstärkning av bygderådens arbete genom lokala 
utvecklingsplaner. Vi saknar också en tillgänglighetsanalys för äldre och personer med 
funktionsnedsättning, samt åtgärder för att bevara och utveckla servicepunkter. För att 
underlätta för landsbygdsföretagare krävs en förenklingsstrategi för regelverk och 
tillståndsprocesser, samt införandet av en kontaktperson eller näringslivslots. En strategi 
för räddningstjänst och krisberedskap på landsbygden är nödvändig, liksom 
barnkonsekvensanalyser vid beslut som påverkar barn och unga. Dessutom bör vi sätta 
tuffa mål för bredbandstillgången, pendlarparkeringar och laddplatser i hela 
kommunen. En åtgärdsplan krävs för att öka takten i kommunens ärendehantering för 
att bidra till en dynamisk utveckling i landsbygderna. Slutligen vill vi se ett tydligare stöd 
för lokal livsmedelsproduktion och en förstärkning av naturbruksprogrammet vid 
Uppsala yrkesgymnasium Jälla. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Lantbruket är basnäringen i Uppsala kommuns landsbygder. Sedan urminnes tider har 
jord och skog och vatten brukats av befolkningen för att trygga livsmedelproduktion och 
andra förnödenheter för livets nödtorft. Vi behöver slå vakt om Uppsala historiska roll 
som en stad på slätten, som är omgiven av Sveriges bördigaste jordar. 
Det talas väldigt lite i handlingsplanen om hur kommunen ska stödja och utveckla 
lantbruket och tillhörande näringar. Vi ska absolut stötta de som bor på landsbygden 
genom god tillgång till kultur, kommunikationer, arbetstillfällen och servicepunkter, men 
vi kan inte bortse från grundläggande indikatorer som borde vara centrala i en 
handlingsplan för utveckling av landsbygden. 
Vi yrkade på att sådana indikatorer skulle tas fram redan när landsbygdsprogrammet 
antogs i kommunfullmäktige och på kommunstyrelsen yrkade vi att ärendet skulle 
återremitteras så att detta kunde gå att få in. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna välkomnar handlingsplanen för landsbygdsprogrammet men det är nu 
verkstad som gäller. Landsbygden måste vara en självklar del av kommunens utveckling 
med fokus på frihet, trygghet och valmöjligheter för alla som bor och verkar där. Skola, 
barnomsorg, föreningsliv, kultur och service ska fungera oavsett postadress. Företagare 
på landsbygden ska ges enkla vägar in i kommunens processer och upphandlingar. Vi vill 
särskilt lyfta vikten av fungerande infrastruktur, stark digital uppkoppling och lokal 
livsmedelsförsörjning – också som en del av Uppsala kommuns krisberedskap. 

  



Sida 31 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att den väl förankrade handlingsplanen skyndsamt blir ett operativt 
underlag för kommunens förvaltningar och bolag. Uppsala kommun är Sveriges största 
landsbygdskommun sett till antalet invånare som bor utanför Uppsala stad. Det 
förpliktigar att säkerställa att hela Uppsala kommun utvecklas positivt för att hela 
kommunens utvecklingskraft ska tas till vara. Handlingsplanen ska vara ett levande 
dokument som ständigt kan uppdateras med nya åtgärder som är relevanta och som är 
förankrade bland kommunens medlemmar aktiva på våra landsbygder. All klok 
utveckling bygger på ett agilt förhållningssätt för att bli framgångsrikt. Genom ett agilt 
arbetssätt till handlingsplanen för landsbygdsutveckling kommer Uppsala säkra en 
positiv landsbygdsutveckling. 
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§ 145  

Årsredovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen Jälla egendom 2024 
KSN-2025-00951 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att fastställa årsredovisning och revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla 
egendom 2024 enligt bilaga 1. 

Deltar inte i beslut 

Ulrik Wärnsberg (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning. 

Sammanfattning 

Enligt reglementet för delegationen för Stiftelsen Jälla egendom ska Stiftelsen senast 
den 1 april varje år avge en årsredovisning till kommunstyrelsen bestående av resultat- 
och balansräkning tillsammans med en förvaltarberättelse. Årsredovisningen 
tillsammans med revisorernas yttrande ska fastställas av kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 115 
• Tjänsteskrivelse daterat 2025-03-19 
• Bilaga 1, Årsredovisning och Revisionsberättelse 2024 för Stiftelsen Jälla 

egendom 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 146  

Revidering av lokala ordningsföreskrifter för 
torghandeln i Uppsala kommun 
KSN-2025-00985 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till nya lokala ordningsföreskrifter för allmänna 
försäljningsplatser i Uppsala kommun i enlighet med ärendets bilaga 1, samt 

2. att befintliga lokala föreskrifter om allmänna försäljningsplatser i Uppsala 
kommun utfärdade 27 maj 2013 upphör att gälla. 

Sammanfattning 

Ett förslag på nya lokala ordningsföreskrifter för allmänna försäljningsplatser i Uppsala 
kommun har tagits fram för att ge utökade möjligheter för försäljning på kommunens 
torghandelsplatser. De nya föreskrifterna ska ersätta nuvarande lokala föreskrifter om 
allmänna försäljningsplatser i Uppsala kommun som antogs av kommunfullmäktige 
den 27 maj 2013 (§ 146). 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 116 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 mars 2025 
• Bilaga 1, Förslag till nya lokala ordningsföreskrifter för torghandeln i Uppsala 

kommun 
• Bilaga 2, Jämförelse mellan befintliga och föreslagna föreskrifter 
• Bilaga 3, Kartor över torghandelsplatserna 1–18 
• Bilaga 4, Gällande lokala ordningsföreskrifter om allmänna försäljningsplatser i 

Uppsala kommun 
• Bilaga 5, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämndens 

sammanträde 19 mars 2025 § 27 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 



Sida 34 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
De reviderade ordningsföreskrifterna ger torghandeln i Uppsala bättre och mer flexibla 
förutsättningar med längre öppettider, försäljning även på röda dagar och tydligare 
regler. Torghandeln bidrar till levande stadsdelar, lokalt företagande och tillgängliga 
mötesplatser. Samtidigt vill vi liberaler betona vikten av att förenkla för små aktörer och 
nya företagare exempelvis för kvinnor och nyanlända att etablera sig. Det kräver öppen 
information, rättvis tillståndsprövning och god dialog. Kommunen bör också följa upp 
hur föreskrifterna fungerar i praktiken och säkerställa att torgen utvecklas som trygga 
och välkomnande handelsplatser. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket positivt att Uppsala kommun äntligen möjliggör längre tider för 
torghandel. Det är också mycket positivt att även helger och andra ”röda” dagar blir 
möjliga för torghandel på de ytor som finns tillgängliga för dessa näringsaktiviteter som 
bidrar till en mer intressant stad. 
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§ 147  

Revidering av taxa för prövning och tillsyn 
enligt alkohollagen 
KSN-2025-00932 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen i enlighet 
med miljö och hälsoskyddsnämndens förslag i ärendets bilaga 1, samt 

2. att taxan ska börja gälla från och med 1 juni 2025. 

Sammanfattning 

Den 1 juni 2025 införs en möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker i 
Sverige. I samband med det får miljö- och hälsoskyddsnämnden ansvar för prövning 
och tillsyn av gårdsförsäljningen. 

För att nämnden ska få ekonomisk täckning för den prövning och tillsyn som den 
ansvarar för enligt alkohollagen behöver kommunfullmäktige revidera den befintliga 
taxan.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade 12 mars 2025 § 25 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt 
alkohollagen. Protokollsutdrag från sammanträdet återges i bilaga 2 till ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 126 
• Tjänsteskrivelse daterad den 17 mars 2025 
• Bilaga 1, reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen 
• Bilaga 2, protokollsutdrag miljö- och hälsoskyddsnämnden 12 mars 2025 § 25 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar 
Att avgiften för tillståndsprövning ska vara densamma som avgiften för tillsyn, dvs. 
4000 kr. 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 
yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Förutsättningarna för tillståndsprövningen skiljer sig i väsentliga hänseenden från 
tillståndsprövningen av serveringstillstånd. Det kan antas att de som söker tillstånd till 
gårdsförsäljning ofta är mindre utövare där en hög avgift kan verka avhållande. Avgiften 
kan vara densamma som avgiften för tillsyn. En avgift om 4 000 kr är rimligare, vilket vi 
yrkade på. En lägre avgift än den föreslagna är mer rimlig och det bidrar till att 
uppmuntra det lokala näringslivet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det är glädjande att möjligheten till gårdsförsäljning av alkoholdrycker nu blir verklighet 
efter initiativ från Sverigedemokraterna och regeringen. Detta kommer skapa bättre 
förutsättningar för näringsliv, besöksnäring och en levande landsbygd. Det skapar nya 
finansieringsmöjligheter för våra bönder och stärker utbudet av lokalproducerade 
produkter i kommunen. Fler lokala bryggerier med gårdsförsäljning kommer även vara 
till fördel för Uppsala som turiststad och stärka krögarbranschen i staden. Vi anser 
däremot att ansökningsavgiften är alldeles för hög. Det är viktigt att tillståndsprövningen 
inte blir ett ekonomiskt hinder för att fler små aktörer ska kunna etablera sig. 
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§ 148  

Byte av upphandlingslagstiftning för 
hemtjänst och hemsjukvård 
KSN-2025-01038 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att äldrenämnden ska övergå från att upphandla hemtjänst och hemsjukvård 
enligt lagen om valfrihetssystem (LOV) till att upphandla hemtjänst och 
hemsjukvård enligt lagen om offentlig upphandling (LOU). 

Sammanfattning 

Äldrenämnden har de senaste åren sett över systemet för hemtjänst och hemsjukvård i 
Uppsala kommun. De utredningar som genomförts har berört hur systemet och 
tjänsterna ska organiseras och utvecklas för att skapa goda förutsättningar för kvalitet, 
kostnadseffektivitet och valfrihet. 

Nämnden avser i linje med utredningarna genomföra flera förändringar. Det gäller 
bland annat förändrade ersättningsmodeller och en geografisk indelning av 
verksamheten. För att utveckla verksamheten i linje med målsättningarna behöver 
äldrenämnden förändra vilken lagstiftning som används för att upphandla utförare av 
hemtjänst och hemsjukvård. 

Äldrenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fatta ett särskilt beslut i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 127 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 mars 2025 
• Bilaga 1, protokollsutdrag från äldrenämnden 27 mars 2025 § 23 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar i första hand 
att ärendet återremitteras i syfte att LOV i stället för LOU ska vara utgångspunkten för en 
reformering av hemtjänsten och hemsjukvården. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar i andra hand avslag till arbetsutskottets förslag. 

Eva Christiernin (S), Tobias Smedberg (V), Asal Gohari (S), Hanna Victoria Mörck (V) och 
Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Maria Rosander (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Hemtjänst och hemsjukvård har under socialdemokratisk ledning varit försummad. 
Fokus har legat på att spara pengar och minska antal fristående utförare. I stället för 
brukarnas behov har organisationen och de anställdas situation fått styra. 
Det har också länge varit uppenbart att modellen för styrning och ersättning till 
utförare har behövts göras om med någon form av områdesindelning, samt 
differentiering av ersättning mellan stad och landsbygd. Det har dock inte varit så 
enkelt att kombinera med en fortsatt valfrihet för de äldre. 
Föreliggande förslag går i helt fel riktning just när det gäller valfriheten. Genom att 
avskaffa LOV tas den grundläggande principen bort att det ska vara de äldres val som 
styr vilka utförare som verkar i kommunen, i stället för kommunens administration / 
upphandling och en politisk vänsterideologi som har som mål att allt större del av 
äldreomsorgen ska ske i egen regi. 
Vi tror att områdesindelning, differentiering av ersättning mellan stad och landsbygd, 
uppräkning av ersättning enligt OPI och utveckling av hemtjänst och hemsjukvård 
hade kunnat ske inom ramen för LOV-systemet. Det är viktigt att alla utförare framöver 
behandlas likvärdigt och att fristående utförare ges samma förutsättningar som 
kommunens egenregi. Det är också viktigt att stärka kvaliteten på hemvården så att vi 
kan förebygga dyrare inläggningar på sjukhus och särskilda boenden. De äldre behöver 
färre personal att förhålla sig till och en tryggare hemvård som tillgodoser de önskemål 
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och behov som de äldre själva har. 
Vi anser därför att förslaget bör återremitteras i syfte att LOV i stället för LOU ska vara 
utgångspunkten för en reformering av hemvården, i andra hand avslog vi förslaget. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Föreliggande förslag går i helt fel riktning just när det gäller valfriheten. Genom att 
avskaffa LOV tas den grundläggande principen bort att det ska vara de äldres val som 
styr vilka utförare som verkar i kommunen, i stället för kommunens administration och en 
politisk vänsterideologi som har som mål att allt större del av äldreomsorgen ska ske i 
egen regi. Sverigedemokraterna vill verka för att tillgodose äldres önskemål om valfrihet 
och utbud när det gäller service och boende. Att avskaffa LOV som modell kommer att 
hämma valfriheten för våra äldre. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Viktigt att denna förändring skyndsamt genomförs så att kvalitén inom berörda 
verksamheter kan höjas och att den organiserade brottsligheten bättre bekämpas. 
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§ 149  

Nya parkeringstaxor i Uppsala 
KSN-2025-01372 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta förslag till nya parkeringsavgifter för allmän gatuparkering i Uppsala 
tätort, 

2. att anta förslag till nya kriterier för parkeringsavgifter i olika områden, samt 
3. att anta förslag till ny boendeparkeringstaxa i Uppsala tätort enligt ärendets 

bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns avgifter för parkering har varit oförändrade sedan 2016. Förändrade 
avgifter föreslås för både för korttidsparkering och boendeparkering på allmän 
gatuparkering inom Uppsala tätort. I ärendet ingår även förslag till nya kriterier för i 
vilka områden olika avgiftsnivåer ska tas ut.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutade 23 april 2025 § 37 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta förslag till nya parkeringstaxor. Protokollsutdrag från 
nämndens sammanträde finns i ärendets bilaga 5.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 129 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 april 2025 
• Bilaga 1, Förslag till nya parkeringsavgifter 
• Bilaga 2, Nya parkeringstaxor och parkeringsreglering inom Uppsala tätort – 

utredning 
• Bilaga 3, Uppsala kommuns parkeringstaxor – jämförelse med andra 

kommuner 
• Bilaga 4, Parkeringstaxor boende, jämförelser 
• Bilaga 5, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 23 april 2025 

§ 37 
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Yrkanden 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M) och Ehsan Nasari (C) yrkar i första hand 
att återremittera ärendet för att utreda ett system med differentierad taxa baserat på 
tillgång till boendeparkering i aktuellt område, för att därefter införa anpassade 
boendeparkeringstaxor. 

Jonas Segersam (KD) och Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand bifall till 
arbetsutskottets förslag att avslå ärendet. 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand bifall till det ursprungliga förslaget 
att anta förslag till nya parkeringsavgifter för allmän gatuparkering i Uppsala tätort, 
att anta förslag till nya kriterier för parkeringsavgifter i olika områden, samt 
att anta förslag till ny boendeparkeringstaxa i Uppsala tätort enligt ärendets bilaga 1. 

Jennie Claesson (L) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till det ursprungliga förslaget 
att anta förslag till nya parkeringsavgifter för allmän gatuparkering i Uppsala tätort, 
att anta förslag till nya kriterier för parkeringsavgifter i olika områden, samt 
att anta förslag till ny boendeparkeringstaxa i Uppsala tätort enligt ärendets bilaga 1. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att parkeringsavgifterna för korttidsparkering justeras till att vara som högst 20 
kronor/timme, 
att i bilaga 2 stryka införandet av nattaxa, samt 
att inte höja boendeparkeringstaxan från 2023 års nivåer. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Jonas Segersam (KD) med fleras återremissyrkande mot att 
avgöra ärendet idag och finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkanden mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter det ursprungliga förslaget 
att anta förslag till nya parkeringsavgifter för allmän gatuparkering i Uppsala tätort, 
att anta förslag till nya kriterier för parkeringsavgifter i olika områden, samt 
att anta förslag till ny boendeparkeringstaxa i Uppsala tätort enligt ärendets bilaga 1, 
mot arbetsutskottets förslag att avslå ärendet och finner att kommunstyrelsen bifaller 
det ursprungliga förslaget. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det råder olika förutsättningar för tillgång till parkeringar i de olika områdena med 
boendeparkeringar. I en del områden finns ingen tillgång utöver på allmän 
gatuparkering och i andra områden finns en bättre tillgång även på kvartersmark. 
Att kommunen med detta underlag inte tar någon som helst hänsyn till de olika 
geografiska förutsättningarna menar vi är en brist. Innan man generellt höjer taxan för 
boendeparkering så borde man inför ett system med lokal anpassad differentierad taxa 
anpassad efter tillgång till parkeringar i området. En lösning för hela Uppsala kommer 
passa väldigt få.  
I Uppsala kommun ska alla kunna förverkliga sina livsdrömmar. Uppsala ska vara en 
attraktiv, hållbar och växande kommun med frihet för invånarna att forma sina liv och 
fatta sina egna beslut. Vi Moderater ser därför istället att fler laddstolpar kommer på 
plats och på så sätt uppmuntra fler till att välja att köra mer klimatsmart. Vidare ser vi att 
vi förenklar reglerna som styr kriterierna för boendeparkering och att de anpassas efter 
de lokala förutsättningarna. 
Uppsala kommun har stora framkomlighetsproblem och dessa måste lösas, däremot 
anser vi att detta förslag inte kommer att bidra till det.  
De som väljer att köra bil och bosätta sig i de centrala delarna av staden ska inte straffas 
för det. Uppsala ska vara till för alla. Vissa hushåll behöver två bilar - det kan antingen 
vara för att arbetsplatsen ligger på sådant avstånd att det krävs, obekväma arbetstider 
kan förekomma, barn som har aktiviteter efter skolan. Oavsett hur ens vardag ser ut ska 
man kunna få ihop livspusslet. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
För Sverigedemokraterna är det en prioritet att värna framkomligheten och 
parkeringsmöjligheterna i Uppsala. Kommunen behöver underlätta för fler 
parkeringsplatser med lägre avgifter. Landsbygdsbefolkningen är till stor del beroende 
av bilen för att få ihop livspusslet, även de ska kunna besöka och verka i staden utan att 
det ska kosta för mycket. Att underlätta för privatbilismen främjar en levande innerstad, 
det är något som kommer till gagn för besöksnäringen, detaljhandeln och övriga 
näringslivet. Det förslag som nu presenteras kommer höja parkeringsavgifterna och göra 
det ännu svårare att parkera mer stadigvarande. SD tycker inte kommunen skall 
avskaffa möjligheten att betala dygnsvis för boendeparkeringar. Vi tycker inte heller att 
en ny nattaxa ska införas. Parkeringsavgifterna föreslås bli alldeles för höga, att kunna 
resa med bil ska inte vara en klassfråga. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Det råder olika förutsättningar för tillgång till parkeringar i de olika områdena med 
boendeparkeringar. I vissa områden finns ingen tillgång till parkering utöver allmän 
gatuparkering, medan det i andra områden finns bättre tillgång även på kvartersmark. 
Ett av huvudkriterierna för att höja boendeparkeringsavgiften är att komma åt de 
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nyttjare som istället skulle kunna köpa parkering på kvartersmark inom sitt 
boendeområde. Förvaltningen har övervägt differentierade förutsättningar beroende på 
tillgång till parkeringar i olika områden, men har inte gått vidare med detta perspektiv i 
de nya parkeringstaxor som föreslås till kommunstyrelsen.  
Vi menar att det är ett stort problem att kommunen inte tar hänsyn till de olika 
geografiska förutsättningarna för parkeringstaxorna i Uppsala. Innan en generell höjning 
av taxan för boendeparkering genomförs bör därför ett system med lokalt anpassad 
differentierad taxa införas, anpassad efter tillgång till parkeringar i området. Vi 
reserverar oss därför till förmån för en återremiss som ser över denna frågeställning. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Antal parkeringsplatser som avgiftsbeläggs har under flera år utökats i hela Uppsala, 
också i de delar där parkering på gatan inte är något problem. Samtidigt har inga nya 
permanenta platser i centrala Uppsala tillskapats (förutom att man tillgängliggjort 
några skolparkeringar på kvällar och helger), utan i stället ett stort antal platser tagits 
bort eller kommer tas bort (Österplan, Odinslund, sommartorg/julmarknader och 
gatuparkeringar mm). Det har också lagts parkeringsavgifter vid onödiga tider, såsom 
kvällar och helger då det inte finns så stor efterfrågan på platser. För att säkra 
tillgängligheten för besökande och tillresande till staden så måste det finnas fungerande 
parkeringsmöjligheter.  
Det är på ett sätt bekymmersamt att inga förändringar av taxan gjorts sedan 2016, ska 
man göra förändringar så bör dessa ske i mindre steg och inte alltför kraftigt på en gång. 
Vi anser dock att med bakgrund i de begränsade parkeringsmöjligheterna i centrala 
Uppsala, de onödiga avgiftsbeläggningarna i stadens kringområden (Luthagen, 
Salabacke, Svartbäcken, Norby och så vidare) och de omfattande avgifterna på kvällar 
och helger så börjar man här i fel ända. Vi behöver först se över var och hur parkeringar 
ska avgiftsbeläggas, och sedan se på vilka nivåer dessa avgifter ska ligga. 
Vi yrkade därför avslag på förslaget 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppdaterade parkeringstaxor behövs för att möta en växande stads behov av 
tillgänglighet och hållbara trafiklösningar. En tydligare prissättning i centrala lägen kan 
bidra till ökad ruljangs på parkeringsplatser, något som näringslivet länge efterfrågat för 
att underlätta för kunder och besökare. Samtidigt är det avgörande att förändringarna 
inte slår oproportionerligt mot hushåll som är beroende av bilen – exempelvis boende på 
landsbygden, barnfamiljer, äldre och personer med oregelbundna arbetstider. 
Parkeringspolitiken ska inte bara vara ett styrmedel, utan också bidra till ett tillgängligt 
och jämlikt Uppsala. 
Det är dessutom viktigt att Uppsala kommun inte medvetet utformar parkeringssystem 
som konkurrerar ut bostadsrättsföreningars eller privata aktörers egna 
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parkeringslösningar. Kommunens roll bör vara att komplettera och inte ersätta befintliga 
parkeringsmöjligheter. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att parkeringsregleringens mål att öka 
tillgängligheten på parkeringsplatser är bra. Däremot motsätter vi oss de kraftiga 
taxehöjningar som föreslås. Samtidigt måste kommunens taxor i city bättre 
harmoniseras med de taxor som centrala bostadsrättsföreningar tillämpar. Idag är 
bostadsrättsföreningarnas parkeringsavgifter mycket högre än de kommunen tillämpar. 
Uppsala kommun måste differentiera parkeringstaxorna i relevanta delar av kommunen 
mycket klokare än vad föreslaget innebär.   
UP anser att orimligt höga parkeringstaxor motverkar målet om ökad tillgänglighet av 
parkeringsplatser. Inte minst i ljuset av att Uppsala kommun är Sveriges största 
landsbygdskommun avseende invånare som bor i tätorter och landsbygder. Uppsalabor 
som också måste ha en rimlig chans att göra besök och ärenden i staden. Vi förespråkar 
lägre taxor och avgift under kortare parkeringstider än längre. Höga parkeringsavgifter 
drabbar resurssvaga grupper oproportionerligt hårt. Det är ofta personer med svag 
ekonomi som har störst behov av sin bil för att kunna komma till arbetet, besöka 
vårdinrättningar, besöka kommunen och utföra andra ärenden. Dessa personer behöver 
inte fler kostnader. 
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§ 150  

Svar på motion om växthus på hustak från 
Kent Kumpula (SD) 
KSN-2023-01392 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragning i ärendet. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i motion väckt 18 mars 2023 att så många hustak som 
möjligt i Uppsala kommun får växthus som placeras på hustaken, där så är möjligt och 
lämpligt, för tillgång till riktigt närproducerad mat i Uppsala stad. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 131 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 mars 2025  
• Bilaga 1, Motion om växthus på tak från Kent Kumpula (SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 20 mars 2025 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Maria 
Rosanders (SD) yrkande att bifalla densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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§ 151  

Svar på motion angående utbyggnad av 
småhus- och trädgårdsstadsbebyggelse från 
Markus Lagerquist (M) 
KSN-2024-01508 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Markus Lagerquist (M) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 29 april 2024 att i samband med arbetet med ny översiktsplan peka 
ut lämpliga områden för småhus- och trädgårdsstadsbebyggelse.  

Direktiv för revidering av översiktsplanen beslutades av kommunstyrelsen 16 juni 2021 
§ 173, samt (tilläggsdirektiv) 14 juni 2023 § 139. Enligt tilläggsdirektivet för revidering av 
översiktsplanen ska en ny översiktsplan kunna antas under 2028. 

Direktiven anger att fördjupningsstudier ska ske i olika delområden, vilket innefattar 
frågor om förutsättningar för olika typer av bebyggelse. Mer låsande anvisningar för 
vilken typ av bebyggelse som ska åstadkommas i skilda områden hör hemma i 
efterföljande och mer konkret projektförberedande planering.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 129 
• Tjänsteskrivelse daterad den 18 december 2024 
• Bilaga 1, Motion angående utbyggnad av småhus- och 

trädgårdsstadsbebyggelse från Markus Lagerquist (M) 

  



Sida 47 (67) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att motionen ska 
besvaras med föredragningen i ärendet. 

Therez Almerfors (M) Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C) och Maria Rosander (SD) 
Maria yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att bifalla motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Erik Pelling (S) med fleras yrkande att besvara motionen mot 
arbetsutskottets förslag att bifalla densamma och finner att kommunstyrelsen beslutar 
att besvara motionen. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) bifallsyrkande. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna ställer sig positiva till motionens intention om att främja ökat 
småhusbyggande i kommunen. Styrets byggpolitik fokuserar helt på förtätningen av 
staden, nya betonghus och hyresrätter. En betydligt större del av investeringarna i 
bostadsutveckling bör ske på landsbygden och i de prioriterade tätorterna istället för i 
staden. Bostadsutbyggnaden bör vara mer efterfrågestyrd och även främja ökad 
småhusbebyggelse. Genom att bygga det som efterfrågas och även främja en ökad 
variation av bostadsformer kommer vi kunna stimulera flyttkedjan och aktiviteten på 
bostadsmarknaden. Det kommer leda till att fler kan hitta sina drömboenden. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna har länge drivit frågan om trädgårdsstäder och småhus i Uppsala. 
Det är sådana boende som de flesta människor efterfrågar, särskilt om man kan hålla 
nere kostnaderna exempelvis genom egnahemsområden med små tomter (ibland med 
tomträtt). Vi har bland annat motionerat om Stabby trädgårdsstad, och Söderby 
trädgårdsstad. Det är väsentligt att det byggs denna typ av boenden inte bara utanför 
staden, utan även inne i Uppsala. Därför yrkade vi bifall till motionen. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
För att behålla och attrahera de experter som Uppsala universitet och Uppsalas 
högkvalificerade näringsliv behöver för sin konkurrenskraft måste Uppsala kunna 
erbjuda en bred variation av boendeformer. En stor andel av ovan målgrupp vill bo i ett 
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eget hus. Det är med andra ord mycket viktigt att nya bostadsområden med småhus 
byggs ut på lämpliga platser i vår geografiskt stora kommun. Kommunen ska med fördel 
prioritera geografiska områden där det finns intressenter som är intresserade av att 
exploatera marken med småhus i närtid. 
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§ 152  

Svar på motion om att säkra en trygg och 
långsiktig plats i centrala Uppsala för 
samhällets mest utsatta från Jennie Claesson 
(L) 
KSN-2024-01512 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 29 april 2024  

• att Uppsala kommun i samarbete med Region Uppsala aktivt arbetar för att 
identifiera och säkerställa en permanent och lättillgänglig lokal för 
vårdcentralen för hemlösa och sprututbytesprogrammet, samt 

• att kommunens beroendemottagning tillsammans med Region Uppsala 
arbetar för att inrätta en mobil vårdcentral för att nå ut till personer i 
hemlöshet och missbruk till dess att en permanent lösning är på plats.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 117 
• Tjänsteskrivelse daterad 9 april 2025 
• Bilaga 1, motion om att säkra en trygg och långsiktig plats i centrala Uppsala 

för samhällets mest utsatta från Jennie Claesson (L) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 26 mars 2025 
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande 
särskilda yttrande: 
Vi delar helt motionärens ambitioner om ett långsiktigt, stabilt och uppsökande stöd till 
Uppsalas hemlösa och mest utsatta. Att det finns vårdkontakter och platser dit det går att 
söka sig och känna sig trygg och utan skam är livsviktigt. Vi ser dock att kommunen inte 
kan genomföra det som står i motionen vad gäller vårdcentral eftersom det är regionens 
ansvar. Däremot hade vi gärna sett mer uppsökande arbete från Uppsala kommuns 
socialförvaltning och ett utökat samarbete med exempelvis psykiatrin i Region Uppsala i 
de här frågorna. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Jag är glad över att motionen tas på allvar och att kommunen bekräftar vikten av dialog 
med Region Uppsala i dessa frågor. Samtidigt vill jag understryka att vi inte får tappa 
tempo, det är avgörande att vi fortsatt arbetar aktivt för att förbättra situationen för 
samhällets mest utsatta. 
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§ 153  

Svar på motion om information på offentlig 
konst från Kent Kumpula (SD) 
KSN-2024-02600 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckts vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 9 september 2024 

• att Uppsala kommun vid förvärv av offentlig konst säkerställer att det i 
konstverkets tillhörande skyltning framgår information om föremålets 
inköpspris.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 118 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 
• Bilaga 1, Motion om information på offentlig konst från Kent Kumpula (SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 20 mars 2025 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 

Jenni Claesson (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot Maria Rosanders 
(SD) yrkande att bifall densamma och finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
motionen. 
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Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Självklart ska vi tillgängliggöra information om kommunens inköp. Medborgarna har rätt 
till information som gäller hanteringen av våra gemensamma skattemedel. Detta är 
särskilt viktigt inom kulturinköp då priserna till stor till är subjektiva snare än baserade 
på marknadspriser. Ju öppnare och tillgängligare information är desto bättre. Ur 
demokratisynpunkt är det bara bra om projekt väcker till samtal, debatt och kritik. Det 
stärker medborgarnas inflytande, samhällsengagemang och bidrar till en effektivare 
organisation. 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 154  

Svar på motion om markeringsavgifter från 
Stefan Hanna (UP) 
KSN-2024-03242 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

2. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 4/5 november 2024  

• att markeringsavgifter kopplade till nyttjande av kommunens fastigheter inte 
med automatik ska höjas med 3 procent per år.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 119 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 
• Bilaga 1, Motion om markeringsavgifter från Stefan Hanna (UP) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 17 mars 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar avslag till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att avslå motionen och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi delar motionärens ambition att stärka förutsättningarna för våra idrottsföreningar och 
har i våra respektive mål- och budgetförslag avsatt ytterligare resurser för att stödja 
idrotten. Vi anser dock att det svar som lämnats på motionen i praktiken innebär ett 
avslag, då föredragningen argumenterar för fördelarna med att behålla nuvarande 
modell – en årlig uppräkningstakt – vilket är motsatsen till motionens förslag. 
Mot denna bakgrund reserverar vi oss till förmån för ett avslag på ärendet. Genom att 
behålla den årliga uppräkningen säkerställs en förutsägbarhet för föreningslivet, 
samtidigt som det fortsatt finns möjlighet att tillföra ytterligare stöd vid behov. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
För att värna det viktiga föreningslivet är det värdefullt att ingen automatisk årlig höjning 
av markeringsavgifterna genomförs. De politiska partierna får i sina Mål & budget visa 
om de anser att höjningar ska genomföras och med vilken storlek. Givet att det sker en 
löpande kostnadsökning i vårt samhälle förstår jag att det gärna läggs in en automatik i 
denna avgiftsjustering. Det är dock viktigt att Uppsalaborna och föreningslivet i de olika 
partiernas Mål & budget kan spåra hur enskilda partier väljer att prioritera föreningslivets 
verksamheter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 155  

Svar på motion om fastighetsnära insamling 
av biologiskt och brännbart avfall från Stefan 
Hanna (UP) 
KSN-2024-03650 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde den 
9 dec 2024 att 

• ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda möjligheten att införa 
fastighetsnära insamling av fallfrukt och trädgårdsavfall i enligt med ovan 
skrivelse,  

• i utredningsarbetet överväga ett pilotprojekt i ett lämpligt geografiskt område, 
och 

• att återrapportera utredningen till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 130 
• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2025 
• Bilaga 1, på motion om fastighetsnära insamling av biologiskt och brännbart 

avfall från Stefan Hanna (UP) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara 
motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen mycket bättre måste ta till 
vara fastighetsnära biologiskt och brännbart avfall. Uppsala producerar cirka 17 326 ton 
fallfrukt, 90 procent av all frukt. En resurs som idag till 96 procent går till spillo. Hushållen 
tvingas i och med förbudet till extra resor till ÅVC på 5 134 000 kilometer; motsvarande 
436 390 liter bensin; eller 4 Gigawatt timmar. Detta är en ekonomisk börda för hushållen 
och en betydande miljöpåverkan. Fallfrukten kan producera 1 732 600 kubikmeter biogas 
årligen; motsvarande 10 Gigawatt timmar. Vilket skulle kunna försörja 520 normalvillor, 
driva en biogasbuss 75 varv runt jorden, motsvarande ungefär halva sträckan som 
Uppsalabuss kör per år, eller vad Kungsängsverket gör av med på ett år. I stället för att 
ruttna i komposten och spy ut växthusgaserna, metan och koldioxid, direkt i atmosfären, 
kan fallfrukten alltså bli till nytta i stället för olägenhet genom att minska beroendet av 
fossila bränslen och bidra till en mer hållbar energiproduktion. 
Genom att använda fallfrukten för biogasproduktion kan UVAB, inte bara bidra till en mer 
hållbar miljö, utan också stärka sin ekonomiska ställning avsevärt. Totala potentiella 
ekonomiska besparingar och intäkter uppgår till 62 Mkr per år.  
Eftersom förbudet att slänga detta avfall idag är kopplat till att kärlen blir för tunga, 
föreslår jag att som alternativ införa en viktbegränsning och ökad hämtfrekvens under 
fruktsäsong. Det eliminerar arbetsmiljöproblemet utan att förbjuda fallfrukt i 
matavfallet. En sådan lösning skulle vara mer flexibel och anpassningsbar till olika 
hushålls behov. Containrar för fallfrukt i villaområden kan också minimera transporter till 
ÅVC. Detta skulle spara tid och pengar för hushållen, minska bränsleåtgången och 
därmed miljöpåverkan. Genom att införa detta kan vi även avsevärt öka 
insamlingsgraden av fallfrukt, som idag enbart är 4 procent. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 156  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 7 maj 
2025 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2025-04-02 till 2025-05-01 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 157  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 7 maj 
2025 
KSN-2025-00153 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Minnesanteckningar från central skyddskommitté, 2025-03-26 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2025-03-26 
• Månadsbrev EST KS april 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 158  

Val av ombud till Leader Upplandsbygds 
årsstämma 2025 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse David Ling (MP) till ombud för Uppsala kommun vid Leader 
Upplandsbygds årsstämma 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 159  

Entlediganden och fyllnadsval vid lokalt och 
regionalt samråd för hälsa, stöd, vård och 
omsorg (HSVO) 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Eva Christiernin (S) från uppdraget som representant i regionalt 
HSVO, 

2. att entlediga Eva Christiernin från uppdraget som ordförande i lokalt HSVO, 
3. att till och med den 31 december 2026 utse Asal Gohari (S) till representant i 

regionalt HSVO, samt 
4. att till och med den 31 december 2026 utse Asal Gohari till ordförande i lokalt 

HSVO. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 160  

Val till nätverket Världsklass 
KSN-2022-03344 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att entlediga Joachim Danielsson från uppdraget som representant för 
Uppsala kommun, samt 

2. att utse stadsdirektören i Uppsala kommun till representant för Uppsala 
kommun i nätverket. 

Sammanfattning 

För mandatperioden 2023-2026 utsågs den 8 februari 2023 § 25 kommunstyrelsens 
ordförande Erik Pelling (S), kommunstyrelsens 2:e vice ordförande Therez Almerfors 
(M) och stadsdirektör Joachim Danielsson till representanter för Uppsala kommun i 
nätverket världsklass.  

Då Joachim Danielsson inte längre är stadsdirektör föreslås att han entledigas från 
uppdraget. 

Genom att utse funktionen stadsdirektör till representant kan beslutet gälla tills vidare 
och behovet att personvälja en tjänsteperson vid mandatskiften utgår. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 maj 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 161  

Uppsägning av hyresavtal med Restaurang 
Skarholmen AB, i konkurs 
KSN-2025-01426 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att säga upp hyresavtalet med Restaurang Skarholmen AB, i konkurs, till 
omedelbart upphörande  

2. att väcka talan om den hyra som deponerats hos länsstyrelsen senast den 28 
maj 2025, samt 

3. att anmoda konkursboet att återlämna lokalen inom en månad. 

Sammanfattning 

Mellan Uppsala kommun och Restaurang Skarholmen AB gäller ett hyresavtal för lokal 
på Skarholmsvägen 1. Bolaget har en stor hyresskuld till kommunen och har nu 
försatts i konkurs.  

Med anledning av konkursen behöver kommunen återfå rådigheten över fastigheten. 
Därtill behöver kommunen agera för att minimera hyresförluster. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 april 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 162  

Röstningsinstruktion Mälarens 
vattenvårdsförbund årsstämma 2025 
KSN-2025-01387 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att instruera ombudet på Mälarens vattenvårdsförbund att rösta i enlighet 
med förslag till beslut i årsmöteshandlingar. 

Sammanfattning 

Årsstämma i Mälarens vattenvårdsförbund 2024 äger rum den 15 maj. Inför stämman 
beslutar kommunstyrelsen om röstningsinstruktion för kommunens valda ombud. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 2 maj 2025 
• Bilaga 1, Inbjudan förbundsstämma Mvvf 2025 
• Bilaga 2, Program förbundsstämma Mvvf 2025 
• Bilaga 3, Dagordning årsstämma Mvvf 2025  
• Bilaga 4 Verksamhetsberättelse och bokslut Mvvf 2024  
• Bilaga 5, Valberedningens förslag Mbbf 2025 
• Bilaga 6, Medlemsavgifter Mvvf 2025  
• Bilaga 7, Verksamhetsplan Mvvf 2025  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 163  

Svar på initiativärende om 
brottsförebyggande åtgärder från Ehsan 
Nasari (C) 
KSN-2025-01527 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) har i initiativärende väckt den 7 maj föreslagit att kommunstyrelsen 
ska ge kommunledningskontoret i uppdrag att analysera vilka långsiktiga 
förutsättningar som krävs för att stärka det förebyggande arbetet för barn och unga, 
samt att initiera ökad samverkan med Region Uppsala för att snabbare säkerställa stöd 
till barn och unga i riskzon. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 7 maj 2025 
• Initiativ om brottsförebyggande åtgärder från Ehsan Nasari (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD), Jennie Claesson (L) och 
Maria Rosander (SD) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Ehsan Nasari (C) 
med fleras yrkande att besvara initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller 
föreliggande förslag att besvara initiativet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (SD), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet. 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Centerpartiet har länge efterlyst ett ökat fokus på förebyggande insatser, särskilt riktade 
till barn och unga. Vi menar att det nu krävs ett blocköverskridande politiskt handslag i 
Uppsala – ett långsiktigt åtagande över minst två mandatperioder – för att genomföra en 
kraftsamling för trygghet och brottsförebyggande arbete. Vår ambition är att samla 
partier från höger till vänster kring en gemensam riktning, där skola, socialtjänst, 
fritidsverksamhet, hälso- och sjukvård, polis och civilsamhälle tillsammans bygger ett 
starkt skyddsnät runt barn och unga. Syftet är att bryta nyrekryteringen till kriminalitet 
och skapa trygghet i hela kommunen – inte bara här och nu, utan på lång sikt. 
Mot den bakgrunden är vi mycket besvikna över att kommunstyrelsen valde att inte ta 
tillfället i akt att samla sig över partigränserna för en gemensam långsiktig satsning. 
Istället reducerades frågan till ett besvarande med fokus på aktuella åtgärder, vilket 
förminskar behovet av ett strategiskt helhetsgrepp. Det är positivt att flera goda 
verksamheter redan finns på plats i Uppsala, men det räcker inte. Vi måste säkra deras 
långsiktiga existens och samtidigt växla upp arbetet för att effektivt motverka 
rekryteringen till kriminella nätverk – för barnens skull och för hela Uppsalas framtid. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 164  

Svar på initiativärende om att implementera 
kameraoffensiven från Maria Rosander med 
flera (SD) 
KSN-2025-01530 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Maria Rosander (SD) och Alexander von Uckermann (SD) har i initiativärende väckt den 
7 maj föreslagit att Uppsala kommun, i samverkan med Polismyndigheten, 
implementerar ett antal åtgärder som säkerställer en tydlig kameraoffensiv gentemot 
de kriminella nätverken.  

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 7 maj 2025 
• Initiativ om att implementera kameraoffensiven mot de kriminella nätverken 

från Maria Rosander (SD) och Alexander von Uckermann (SD)  

Yrkanden 

Maria Rosander (SD), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag att besvara initiativet mot Maria Rosander 
(SD) med fleras yrkande att besvara initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller 
föreliggande förslag att besvara initiativet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-05-07 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Moderaterna ställer sig i grunden positiva till det förslag som nu lagts fram och ser det 
som ett välkommet steg i rätt riktning. Att återupprätta tryggheten är något som vi i 
Moderaterna har drivit under flera år – genom återkommande förslag, frågor i 
fullmäktige, motioner samt initiativ i kommunstyrelsen. För oss moderater är ökad 
trygghet prioriterat. Alla goda initiativ som stärker tryggheten i vår kommun välkomnas – 
oavsett vem som lägger fram dem.  
Den moderatledda regeringen genomför nu den största reformagendan mot 
brottsligheten någonsin. Kommunen måste nu göra sitt.  
I flera år har Moderaterna lokalt drivit att Uppsala kommun ska förbereda sig inför de nya 
lagstiftningar som ger kommunen större möjligheter. När grundförslagen till den nya 
kameralagen presenterades frågade vi vänsterstyret hur kommunen förbereder sig för 
den nya lagen och fick svaret att mycket redan görs men att ingen planering är påbörjad. 
Vi la även motion om att planera för en lokal kameraoffensiv tillsammans med 
näringslivet. Det har inte heller blivit av.  
Det är fortsatt problem med otrygghet i Uppsala. Enligt nationella 
trygghetsundersökningen för 2023-2024 uppger 25% av uppsalaborna mellan 16–84 år 
att de är mycket eller ganska otrygga, eller som på grund av otrygghet avstår från att gå 
ut sent på kvällen i det egna bostadsområdet. I Svenskt Näringslivs undersökning lokalt 
företagsklimat uppger 24 % procent av företagen att brottslighet/otrygghet påverkar 
deras verksamhet negativt. Det finns därför starka indikationer på att mer insatser 
behövs inom trygghetsområde och här spelar övervakningskameror en viktig roll. När 
tillståndsansökningarna hittills var ett stort problem för att få upp kameror borde 
Uppsala som kommun nu varit redo och kunnat åtgärda de trygghetsproblem som 
uppsalaborna och näringslivet upplever. Med anledning av ovanstående yrkade vi på 
förra kommunstyrelsen i vårt initiativ att Uppsala kommun omgående bjuder in lokala 
näringslivet och fastighetsägare till möte för att besluta om var det finns behov av att 
sätta upp kameror för att få till verkstad. Det bifölls inte heller. Det är för oss orimligt att 
det finns fler kommunala kameror i det kommunala cykelgaraget än på hela gågatan i 
centrala Uppsala. Vi reserverar oss mot att förslaget inte vann bifall. Det hade behövts en 
samlande enighet i detta. 

Närvarande ledamöter (SD) och (KD) reserverar sig mot beslutet. 
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